
P r o t o k ó ł  Nr XLVI 

sesji Rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 26 lutego 2010 r. w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy w Szydłowie. Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 1500, 

a zakończyły o godz. 1730. 

           W obradach uczestniczyło 11 radnych na ogólną liczbę 14.  Lista obecności 

radnych jest załącznikiem do niniejszego protokołu. Nieobecność dwóch radnych 

była usprawiedliwiona.. 

Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie porządku z poprzedniej sesji. 
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami RG. 
6. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 
   - udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Staszowskiemu, 
   - zmian w budżecie gminy na 2010 rok. 
   - zmian w Regulaminie Nagród Gminy Szydłów – Tytułów Honorowych: 
     „Przyjaciel Szydłowa” i „Pasjonat Małej Ojczyzny”, uchwalonego Uchwałą               
     Nr XXII/113/2008 Rady Gminy Szydłów z dnia 25 marca 2008 roku w sprawie  
     ustanowienia tytułów honorowych: „Przyjaciel Szydłowa” i „Pasjonat Małej   
     Ojczyzny”. 
  - uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki i rozwiązywania Problemów  
    Alkoholowych na 2010 r. 
  - powołania Komisji Inwentaryzacyjnej. 
7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 1. 
 
Obrady XLVI sesji Rady Gminy Szydłów otworzył i przewodniczył obradom 

Przewodniczący Rady Gminy – Roman Baron, który powitał obecnych na sesji 

radnych, sołtysów, Wójta Gminy, Skarbnika Gminy, radnego Rady Powiatu oraz 

zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności radnych stwierdził quorum 

uprawniające Radę Gminy do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym proponowany porządek obrad 

XLVI sesji RG i poprosił radnych o zgłaszanie wniosków co do jego zmian lub 

uzupełnienia. Wnioski takie nie zostały zgłoszone i w przeprowadzonym głosowaniu 

jawnym porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 
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Ad. 3. 

Przewodniczący RG poinformował, że do chwili rozpoczęcia obecnej sesji nie 
wpłynęły pisemne ani ustne wnioski lub zastrzeżenia co do treści protokółu                  
z poprzedniej sesji. Przewodniczący RG poprosił jedynie radnych o poprawienie 
błędu pisarskiego na stronie trzeciej protokółu. 
W przeprowadzonym głosowaniu jawnym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. 

W tym punkcie porządku obrad radni zgłosili następujące zapytania i interpelacje: 
- radny Stanisław Czechowski – poprosił aby w jego imieniu sprawę przedstawił  
  sołtys sołectwa Potok – pan Tadeusz Kręcisz, który stwierdził, że w złożonym przez  
  Gminę zleceniu odnowy projektu budowy wodociągu w Potoku nie ujęto 5  
  gospodarstw, co może być powodem w późniejszym okresie braku możliwości  
  budowy wodociągu dla tych gospodarstw rolnych, 
- Stanisław Fit – powiedział, że mieszkańcy sołectwa Solec złożyli  wniosek                 
  z podpisami mieszkańców w sprawie zlikwidowanych połączeń autobusowych PKS,  
  co powoduje, że z Solca nie ma żadnej możliwości dojazdu zarówno do siedziby  
  gminy jak i np. do starostwa w Staszowie. W związku z tym poprosił Wójta                   
  o interwencję w tej sprawie, 
- radny Tadeusz Gąsiorek - zgłosił fakt popękania  po okresie zimowym drogi  
  Kurozwęki – Korytnica i zwrócił uwagę, że należałoby  przyśpieszyć remont tego  
  odcinka drogi, tak aby nie powstały większe ubytki, 
- radny Krzysztof Ćwiek - w związku z zebraniem jakie odbyło się Szydłowie  
  w sprawie budowy kanalizacji,  zapytał czy w projekcie budowy ujęta jest opłata za  
  budowę takiego przyłącza i ile wynosi, bowiem na spotkaniu w ub. niedzielę               
  z mieszkańcami Szydłowa ustalono  kwotę 1.350,00 zł za budowę takiego przyłącza  
  kanalizacyjnego.  
 
Ad. 5. 
 

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między 
sesjami RG, i tak powiedział: 
- odbył spotkanie z przedstawicielem firmy, która będzie wykonawcą zmian w planie    
  zagospodarowania przestrzennego i według oceny firmy wszystkie zgłoszone  
  wnioski o zmianę pzp, z wyjątkiem 4 wniosków będą uwzględnione, 
- kończy się kampania zebrań sprawozdawczych w jednostkach OSP, pozostało do  
  odbycia tylko jedno zebranie w OSP Kotuszów, 
- został przesunięty do końca marca br. termin rozpoczęcia realizacji programu  
  „Odnowa wsi”, a być może termin ten zostanie przesunięty do końca czerwca br., co  
  wiąże się z planowanymi zmianami przepisów prawnych dotyczących tego  
  zagadnienia, 
- zostały wykonane projekty placów zabaw w Brzezinach, Kotuszowie i Solcu, 
- brał udział w rozdaniu nagród - „Victorów” Województwa Świętokrzyskiego               
  W konkursie na najlepszy samorząd w województwie. W 2009 roku za najlepszy  
  samorząd uznano Busko Zdrój, 
- uczestniczył w Zgromadzeniu Miast i Gmin Województwa Świętokrzyskiego, na  
  którym wypracowane zostało stanowisko Zgromadzenia w sprawie wynagrodzenia  
  nauczycieli, 
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- uczestniczył w spotkaniu mieszkańców sołectwa Potok w sprawie budowy  
  wodociągu w tym sołectwie, 
- przeprowadził rozmowę z firmą „Ekoplon” w sprawie ewentualnego korzystania  
  przez tę firmę z pomocy publicznej w związku z planowaną rozbudową                       
  i zwiększeniem zatrudnienia, 
- uczestniczył w zebraniu z mieszkańcami Szydłowa w sprawie budowy kanalizacji,  
  na zebraniu ustalono odpłatność w kwocie 1.350,00 zł  za budowę przyłącza  
  kanalizacyjnego. Podobne opłaty były ustalane przy budowie wodociągów w gminie,  
  np. w Jabłonicy opłata wynosiła 1.700,00 zł od gospodarstwa, 
- uczestniczył  w Zgromadzeniu Założycieli EZGOK w Rzędowie i poinformował  
  radnych, że Związek oczekuje, na decyzję rządu w sprawie dofinansowania  
  wniosku, obecnie wniosek ten znajduje się na 3 miejscu, 
- odbył się przetarg na sprzedaż działek w Grabkach Dużych – sprzedano tylko 7  
  działek i Wójt wyraził nadzieję, że w miesiącach wiosenno – letnich będzie większe  
  zainteresowanie tymi działkami, 
- uczestniczył w spotkaniu eksporterów produktów rolnych, które zostało  
  zorganizowane przez Ministerstwo Rolnictwa, 
Ponadto Wójt Gminy dokonał oceny zimowego utrzymania dróg gminnych                      
i powiatowych i według tej oceny - 4+ - gmina bardzo dobrze wykonywała 
odśnieżanie dróg, natomiast zimowe utrzymanie dróg powiatowych ocenił na 3+. 
 

Ad. 6. 

W tym punkcie porządku obrad Wójt Gminy poinformował, że Starosta Powiatu 
Staszowskiego zwrócił się do gmin o dofinansowanie przez nie zakupu samochodu 
pożarniczego na potrzeby Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  
w Staszowie. Zaznaczył, że gmina w obecnym czasie jest w dość trudnej sytuacji 
finansowej i zaoferował pomoc w formie dotacji celowej w wysokości 2.000,00 zł. 
Uwag lub zastrzeżeń odnośnie pomocy finansowej nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Staszowskiemu  i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym 
Rada Gminy jednogłośnie uchwaliła tę uchwałę - 11 głosami „za”. 

UCHWAŁA Nr XLVI/ 236/ 2010 
(o treści jak w załączeniu) 

Następny projekt uchwały dotyczył zmian w budżecie gminy na 2010 rok. 
Szczegółowe wyjaśnienia w sprawie dokonywanych zmian budżetu przedstawiła pani 
Alicja Kłonicka – Skarbnik Gminy. Zmiany dotyczą między innymi przeniesień 
pomiędzy paragrafami, ze wskazaniem wydatków ponoszonych ze środków UE          
i środków własnych. Poinformowała również, że w czerwcu ma być oddana 
aktualizacja planu – Budowa wodociągu w miejscowości Księża Niwa, która 
kosztować ma 69.540,00 zł.  
Pytań i uwag do projektu uchwały  nie było i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym 
Rada Gminy jednogłośnie uchwaliła zmiany w budżecie na 2010 r. - 11 głosów „za”. 
 

UCHWAŁA Nr XLVI/ 237/ 2010 
(o treści jak w załączeniu) 
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Kolejny Projekt uchwały dotyczył zmian w Regulaminie Nagród Gminy Szydłów – 
Tytułów Honorowych „Przyjaciel Szydłowa” i „Pasjonat Małej Ojczyzny” uchwalonego 
Uchwałą Nr XXII/ 113/ 2008 Rady Gminy Szydłów z dnia 25 marca 2008 roku            
w sprawie ustanowienia tytułów honorowych „Przyjaciel Szydłowa” i „Pasjonat Małej 
Ojczyzny”.Wójt Gminy wyjaśnił, że  zmiany dotyczyłyby  terminu składania wniosków: 
 w obowiązującej uchwale był to termin od 01 stycznia do 28 lutego każdego roku,  
natomiast propozycja jest aby był to termin od 1 stycznia do 31 marca każdego roku.  
Rozstrzygnięcie plebiscytu było do dnia 15 czerwca, a proponowany termin to: „do 30 
czerwca każdego roku”. 
Ostatnia zmiana dotyczy uhonorowania tytułami i wręczenia statuetek:                      
wg obowiązującego regulaminu odbywało się to  w pierwszym kwartale każdego 
roku, a proponowany jest termin -  do dnia 30 czerwca każdego roku. 
Proponowane zmiany pozwolą na zwiększenie atrakcyjności organizowanych            
w okresie wiosenno - letnim uroczystych koncertów, na których wręczane będą tytuły, 
co bezpośrednio wpłynie na większą efektywność promocji gminy, gdyż uroczystości 
te odbywają się w kościółku pw. Wszystkich Świętych, a nie ma tam żadnego 
ogrzewania i wczesną wiosną jest tam zbyt zimno.  
Przewodniczący RG powiedział, że na posiedzeniu wspólnych komisji była 
propozycja aby przy okazji wprowadzenia zmian uzupełnić zapis w regulaminie 
dotyczący obsady kapituły, tj. że w kapitule zasiada Przewodniczący i  V-ce 
Przewodniczący Rady. 
Radna Monika Michalec  zabierając głos powiedziała, że propozycja była, iż             
w kapitule zasiada Przewodniczący lub Vice Przewodniczący Rady. 
Przewodniczący RG zarządził kilkuminutową przerwę aby dokładnie przeanalizować 
projekt uchwały.  
Po przerwie Przewodniczący RG odczytał poprawiony projekt uchwały w sprawie 
zmian w Regulaminie Nagród Gminy Szydłów – Tytułów Honorowych: „Przyjaciel 
Szydłowa” i „Pasjonat Małej Ojczyzny’ i w zarządzonym przez Przewodniczącego RG 
głosowaniu jawnym, uchwała została przyjęta i przegłosowana jednogłośnie - 11 
głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XLVI/ 238/ 2010 

(o treści jak w załączeniu) 

Przedostatni projekt uchwały przygotowany na dzisiejszą sesję RG dotyczył 
uchwalenia Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 
2010 r. Wójt Gminy poinformował, że pan Kręcisz Sławomir –  Koordynator GKRP 
Alkoh.  nie mógł dziś uczestniczyć w sesji, ale program był szczegółowo analizowany 
na wspólnym  posiedzeniu komisji RG.  A z ustawy z dnia 26 października 1982 r.        
o wychowaniu w trzeźwości wynika, że Rada Gminy winna corocznie uchwalać 
gminny program rozwiązywania problemów alkoholowych obowiązujący na terenie 
gminy. Program taki winien zawierać główne założenia programu profilaktyki 
przeciwalkoholowej oraz preliminarz wydatków na te działania.  
Radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do przedstawionego projektu uchwały                   
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie – 
11 głosów „za”. 

U C H W A Ł A Nr XLVI/ 239/ 2010 
(o treści jak w załączeniu) 
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Ostatnim projektem uchwały jaki został przygotowany na dzisiejszą sesję Rady 
Gminy dotyczył powołania Komisji Inwentaryzacyjnej. 
Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że ostatnia taka Komisja była powołana                             
i przeprowadzona została  inwentaryzacja w 1990 r. W związku z czym obecnie 
należy powołać komisję inwentaryzacyjną, której zadaniem będzie przeprowadzenie 
spisu mienia komunalnego: dróg gminnych, gruntów, nieruchomości, itp. celem 
ustalenia i uzgodnienia stanu ich własności, co w efekcie pozwoli na uporządkowanie 
stanu prawnego mienia komunalnego gminy Szydłów.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały wraz  z nazwiskami osób 
wchodzących w skład komisji inwentarzowej. 
Pytań i uwag ze strony radnych nie było i w zarządzonym przez przewodniczącego 
RG głosowaniu jawnym, uchwała została uchwalona jednogłośnie – 11 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XLVI/ 240/ 2010 
(o treści jak w załączeniu) 

Ad. 7.  

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje udzielił Wójt Gminy: 
Radny Czechowski  
- w sprawie przywrócenia kursowania autobusu przez Solec  - będzie rozmawiał            
  z dyrekcją PKS, ale raczej nic z tego nie będzie, gdyż z analizy kursów  
  dotychczasowych wynika, że autobusami w godzinach południowych jeździ po kilka  
  osób i kursy są nieopłacalne, 
- droga z Kurozwęk do Korytnicy - temat ten jest znany w Starostwie. Być może   
  należy jeszcze wysłać pismo z kilkoma podpisami aby przyśpieszyć remont,   
- w sprawie opłat za kanalizację - to są dwa projekty na budowę kanalizacji                 
w Szydłowie, jedna dotyczy budowy kanalizacji w związku z rewitalizacją Rynku,        
a druga dotyczy budowy kanalizacji na: ul. Kieleckiej, ul. Soleckiej, ul. Kazimierza 
Wielkiego i jak powiedział już wcześniej mieszkańcy muszą ponosić koszty budowy 
przyłącza kanalizacyjnego od głównej sieci do budynku mieszkalnego.  
Radny Krzysztof Ćwiek zapytał czy w obu projektach jest  zaznaczone o pobieraniu 
opłaty od mieszkańców za przyłącze kanalizacyjne i jak taka opłata będzie się 
nazywała. Zapytał również co będzie jak mieszkańcy nie będą chcieli płacić takiej 
opłaty. 
Wójt Gminy odpowiadając powiedział, że nazwa opłaty to „opłata za przyłącze 
kanalizacyjne” , a jeżeli ktoś nie zapłaci za przyłącze, to będzie ono wykonane ale 
zaślepione.  
 
Ad. 8. 

 

Mieszkaniec Szydłowa – pan Stanisław Wojterski powiedział, że w Szydłowie będą 
realizowane dwa projekty kanalizacja oraz rewitalizacja.  Kanalizacja będzie 
obejmować część Szydłowa, tj. ulica:  Solecka, Krakowska, Kazimierza Wielkiego 
oraz część ulicy Kieleckiej. Natomiast rewitalizacja obejmować będzie Rynek i ulice 
przylegające. Jak wiemy mieszkańcy w Rynku mają już przyłącza kanalizacyjne i czy 
ci mieszkańcy też będą musieli płacić 
Zapytał również czy opłaty będą płacić wszyscy mieszkańcy Szydłowa, a czy tylko ta 
część gdzie będzie robione przyłącze kanalizacyjne.  
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Wójt Gminy powiedział, że opłaty będą pobierane tylko od tych mieszkańców 
Szydłowa gdzie będzie robiona kanalizacja. A jeśli chodzi o opłaty z ulicy Rynek musi 
przedyskutować z radcą prawnym.  
Radny Tadeusz Gąsiorek poinformował, że po zimie jest kilka zawaleń starych 
budynków, które przykryte były eternitem i czy jest gdzieś wyznaczone miejsce gdzie 
można składować eternit, aby uniknąć wywożenia do lasu.  
Sołtys z Szydłowa powiedział, że sołtysi chodzą po terenie i jest problem                    
z bezpańskimi psami, które są niebezpieczne i atakują ludzi. 
Pan Stanisław Wojterski poinformował, że u pana Bąka na ulicy Cmentarnej jest 
opuszczona stodoła, w której znajduje się stado różnych psów, są już i małe, psy są 
nie szczepione, a także z drugiej strony zakładu „EMiZET” też 3 psy chodzą 
bezpańskie. Są to psy głodne, dosyć niebezpieczne i należy coś z tym zrobić. 
Pani Anna Strugalska - Zygmunt – dyrektor SPZOZ w Szydłowie zabierając głos 
powiedziała, że uchwałą Nr XXXIII/ 166/ 2009 z dnia 18.03.3009 r. Rada Gminy 
zapewniła w budżecie gminy Szydłów na 2010 rok środki finansowe w kwocie 
251.500,00 zł na realizację projektu pn. „Remont budynków i zakup nowoczesnego 
sprzętu medycznego dla obiektów ochrony zdrowia gminy Szydłów” 
Projekt obecnie jest na 19 miejscu listy rezerwowej, a z tego co jest zorientowana      
w budżecie gminy na 2010 r. nie ma zaplanowanych tych środków. Zapytała co 
będzie jeśli ten projekt przejdzie do realizacji. 
Przewodniczący RG – pan Roman Baron powiedział, że jeżeli projekt przejdzie do 
realizacji, to Rada Gminy będzie musiała stanąć na wysokości zadania i znaleźć 
potrzebną kwotę.  
Wójt Gminy poinformował, że powyższa kwota nie znalazła się w budżecie gdyż nie 
było szansy, że projekt przejdzie, a jeżeli by przeszedł to musimy zagwarantować te 
środki.  
Na początku miesiąca marca pojadą z panem Machnikiem i z panią doktor do Potoka 
obejrzeć dotychczasowy budynek i może tam należałoby zrobić remont kapitalny, bo 
w nowej szkole Ośrodek Zdrowia zajmie ½ budynku, a co dalej będzie z drugą 
połową. 
Sołtys z Potoka powiedział, że mieszka w Potoku 25 lat i z tego co jest zorientowany  
budynek ten zbudowany jest z płyt wiórowych i nic tam się nie da zrobić.   
Radny Ryszard Sadłocha zapytał jaki czas dał Sanepid na poprawę budynku aby nie 
zamknąć Ośrodka Zdrowia. 
Pani dyrektor SPZOZ odpowiedziała, że od dnia 01.01.2012 r. nie będzie  żadnych 
możliwości na funkcjonowanie Ośrodka Zdrowia w Potoku w dotychczasowym 
budynku.  
Radny Zbigniew Olszewski zapytał Wójta Gminy kiedy będzie zrobiona instalacja 
elektryczna w remizie OSP w Gackach, a Wójt Gminy odpowiadając poinformował, 
że problemy oświetlenia zgłasza się do pani Anny Chojeckiej, ale wyśle pana 
Franciszka Palmąkę – pracownika UG aby zobaczył co da się tam zrobić.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo TVP Kielce w sprawie współ- 
finansowania kosztów produkcji programu produkowanego przez TVP Kielce             
w wiosennej ramówce pt. „Telewizja Region”. Produkcja składałaby się z wywiadów      
z ciekawymi ludźmi w Gminie Szydłów oraz felietonów o gminie, w których ukazane 
będą uroki Szydłowa. Program emitowany jest „na żywo” w poniedziałek w TVP 
Kielce.  Oczekują od nas wkładu finansowego w wysokości 5.000 zł brutto. 
W zamian za wkład finansowy oferują: produkcję oraz 4 krotną - po 8 sekund - emisję 
plansz sponsorskich przed i po programie i przy zwiastunach – możliwe elementy do 
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zamieszczenia na planszy: logo Gminy, nagrody i wyróżnienia oraz udział gości          
z naszej gminy w programie.  
Wójt Gminy powiedział, że jest to dobra oferta, ale brak jest środków finansowych      
w budżecie gminy. 
Radny Krzysztof Ćwiek zapytał, czy nie można byłoby przeznaczyć tej kwoty              
z projektu „Szydłów - Polskie Carcassonne”, a Wójt Gminy  odpowiedział, że z tego 
projektu nie da się sfinansować  programu TVP, gdyż byłoby to niezgodne z umową 
projektu. 
Wójt Gminy poinformował, że zorientuje się w zakładach pracy na terenie gminy          
i jeśli będą chętni do udziału w programie oraz uzyska od nich kwotę  2.500 zł, to 
Rada Gminy dołoży 2.500 zł na ten program.  
Przewodniczący RG poddał pod głosowanie propozycję Wójta Gminy, w którym         
8 radnych było za propozycją Wójta Gminy, a 3 radnych  wstrzymało się od głosu.  
Radny Stanisław Fit zapytał czy wszyscy mieszkańcy podpisali umowy na śmieci 
gdyż widzi, że w lasach jest coraz więcej śmieci. 
Mieszkaniec Szydłowa – pan Stanisław Wojterski powiedział, że przy organizacji 
biegów sylwestrowych Wójt Gminy obiecał, że w „Kurierze Ziemi Szydłowskiej” 
Komitet Organizacyjny podziękuje wszystkim organizacjom. które będą pomagać 
przy organizacji biegów, a dziś przeczytał gazetkę „Kurier Ziemi Szydłowskiej” i nie 
ma żadnego artykułu  z podziękowaniem.                                                                                                                                                                                                                          
Radny Krzysztof Ćwiek zapytał czy prace nad zmianą  planu zagospodarowania 
przestrzennego wykonuje ta sama osoba co wcześniej czy ktoś inny. 
Wójt Gminy odpowiadając powiedział, że był ogłoszony przetarg i wygrała firma 
„MASTERPLAN” – Rafał Kozieł z Jaworzni – Zagórze i jest to inna firma.  
 
Ad. 9.  
 
Przewodniczący obrad sesji RG stwierdził, że porządek obrad sesji został 
wyczerpany i dokonał zamknięcia obrad XLVI sesji Rady Gminy Szydłów. 
 
 
     Protokółowała 
 
Teresa Kaniszewska 

   


